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Protokół  

z posiedzenia połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów 

Rolnictwa Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz 

Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych, odbytego w dniu 24.01.2023r. 

 

Posiedzenie odbyło się w Centrum Aktywności Seniora przy ul Mickiewicza 22B  

w Więcborku.  

Posiedzenie trwało od godz. 15:30 – 16:05 

Obecność według załączonej listy obecności – obecnych 15/15 radnych. 

Spoza składu Komisji w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk  

4. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg 

UM w Więcborku       - Tomasz Fifielski 

5. Dyrektor miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Więcborku       - Tomasz Siekierka 

6. Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania Przestrzennego 

I Gospodarki Nieruchomościami UM w Więcborku  - Michał Bąk 

W II części posiedzenia udział wzięli: Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury  

w Więcborku p. Joanna Soja-Tońska i Przedstawiciel Rady Programowej – Komisji 

Doradczej działającej przy MGOK w Więcborku p. Kacper Sosnowski. 

Posiedzenie połączonych Komisji RM poprowadziła Przewodnicząca Komisji Oświaty 

Kultury, Sportu i Spraw Społecznych RM w Więcborku p. Beata Kopta. 

Na wstępie Przewodnicząca Komisji powitała wszystkich obecnych i przypomniała wcześniej 

przesłany radnym porządek obrad, który przewidywał: 

I część: 

 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2023. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do przyznania pomocy społecznej w formie zasiłku celowego na zakup 

posiłku lub żywności dla osób wskazanych w wieloletnim rządowym programie „Posiłek 

w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zasad zwrotu wydatków za świadczenia  

z pomocy społecznej będące w zakresie zadań własnych gminy – pomoc rzeczowa, posiłki, 

zasiłki na ekonomiczne usamodzielnienie, zasiłki okresowe i zasiłki celowe przyznanych 

pod warunkiem zwrotu. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

położonych w Więcborku. 
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6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniego Programu 

Gospodarowania Mieszkaniowymi Zasobami Gminy Więcbork na lata 2023-2027. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zniesienia formy ochrony pomnika przyrody 

dla drzew wchodzących w skład pomnika przyrody "Aleja Dębowa w Sypniewie" 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych 

przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie odbierania i unieszkodliwiania 

odpadów komunalnych, opróżniania zbiorników bezodpływowych i osadników  

w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków oraz transportu nieczystości ciekłych.  

 

II część: realizacja około godz. 15:30 

 

9. Informacja Komisji Doradczej przy Miejsko Gminnym Ośrodki Kultury w Więcborku,  

w zakresie realizacji podjętych działań. 

10. Sprawy różne. 

 

Do przedmiotowego porządku obrad zaproponowano wprowadzenie 
następujących zmian: 

 

 Wprowadzenie, jako punktu 3 „zaopiniowania projektu uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej dla Powiatu Sępoleńskiego”, 

 Wprowadzenie, jako punktu 4, obecnego punktu 7 „Zaopiniowanie projektu uchwały  

w sprawie zniesienia formy ochrony pomnika przyrody dla drzew wchodzących w skład 

pomnika przyrody "Aleja Dębowa w Sypniewie" 

 Wprowadzenie, jako punktu 5 obecnego punktu 8 „Zaopiniowanie projektu uchwały  

w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości 

za usługi w zakresie odbierania i unieszkodliwiania odpadów komunalnych, opróżniania 

zbiorników bezodpływowych i osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni 

ścieków oraz transportu nieczystości ciekłych”. 

 Usunięcie z porządku obrad na wniosek Burmistrza Więcborka punktu: „Zaopiniowanie 

projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniego Programu Gospodarowania 

Mieszkaniowymi Zasobami Gminy Więcbork na lata 2023-2027”- obecnego punktu 6.  

 
 
W związku ze zmianą następuje odpowiednio korekta numeracji 
punktów porządku obrad. 
 

Porządek obrad po zmianach: 

I część: 

 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2023. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Sępoleńskiego. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zniesienia formy ochrony pomnika przyrody 

dla drzew wchodzących w skład pomnika przyrody "Aleja Dębowa w Sypniewie" 
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5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych 

przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie odbierania i unieszkodliwiania 

odpadów komunalnych, opróżniania zbiorników bezodpływowych i osadników  

w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków oraz transportu nieczystości ciekłych 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do przyznania pomocy społecznej w formie zasiłku celowego na zakup 

posiłku lub żywności dla osób wskazanych w wieloletnim rządowym programie „Posiłek 

w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zasad zwrotu wydatków za świadczenia  

z pomocy społecznej będące w zakresie zadań własnych gminy – pomoc rzeczowa, posiłki, 

zasiłki na ekonomiczne usamodzielnienie, zasiłki okresowe i zasiłki celowe przyznanych 

pod warunkiem zwrotu. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

położonych w Więcborku. 

 

II część: realizacja około godz. 15:30 

 

11. Informacja Komisji Doradczej przy Miejsko Gminnym Ośrodki Kultury w Więcborku,  

w zakresie realizacji podjętych działań. 

12. Sprawy różne. 

 

Przewodnicząca Komisji przeprowadziła głosowanie nad zmienionym porządkiem obrad. 

 

Zmian przyjęta została jednogłośnie 

 

W dalszej części posiedzenia przystąpiono do realizacji przyjętej tematyki posiedzenia. 

Przewodnicząca Komisji poprosiła o zabranie głosu Skarbnik Gminy Więcbork, która 

omówiła projekty uchwał finansowych Gminy Więcbork: 

a) w sprawie zmian w budżecie gminy Więcbork na rok 2023, 

Zmiany dotyczyły: 

 

1. Dokonuje się następujących zmian w planie dochodów i wydatków budżetowych  

w związku z wpływem na wyodrębniony rachunek bankowy środków z Funduszu Pomocy na 

niżej wymienione zadania realizowane na podstawie Ustawy z dnia 12 marca 2022r.  

o pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa: 

 wypłata świadczeń pieniężnych 40 zł za osobę dziennie (pomoc przyznawana na podstawie 

art. 13 ust. 1 ww. Ustawy) w rozdziale 75495 zwiększa się dochody (§2100) i wydatki 

(§3280) o kwotę 11.680,00 zł, 

 zapewnienie zakwaterowania i wyżywienia obywatelom Ukrainy zakwaterowanym w 

obiektach zatwierdzonych przez Wydział Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego 

Kujawsko-Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego w rozdziale 75495 zwiększa się dochody 

(§2100) i wydatki (§3280) o kwotę 3.240,00 zł, 

 potwierdzenie tożsamości obywateli Ukrainy i wprowadzenie danych do rejestru danych 

kontaktowych (pomoc przyznawana na podstawie art. 9 ust. 1a i 1b)  

w rozdziale 75011 zwiększa się dochody (§2100) i wydatki (§4860) o kwotę 31,80 zł. 
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2. Dokonuje się następujących zmian w planie dochodów (§2180) i wydatków budżetowych w 

rozdziale 85395 w związku ze złożonym wnioskiem do Wojewody Kujawsko-Pomorskiego 

dotyczącym realizacji wypłat dodatku węglowego w 2023r. na łączną kwotę 195.840,00 zł 

(zadania zlecone ustawą z dnia 5 sierpnia 2022r. o dodatku węglowym). Po stronie wydatków 

środki ujęte zostały w rozdziale 85395 §3110 i §4210. 

3. Dokonuje się następujących zmian w planie dochodów (§2180) i wydatków budżetowych w 

rozdziale 85395 w związku ze złożonym wnioskiem do Wojewody Kujawsko-Pomorskiego o 

przekazanie środków na wypłaty dodatku elektrycznego na 2023 r. na łączną kwotę 87.720,00 

zł w związku z realizacją zapisów ustawy z dnia 7 października 2022r.  

o szczególnych rozwiązaniach służących ochronie odbiorców energii elektrycznej w 2023 roku 

w związku z sytuacją na rynku energii elektrycznej. Po stronie wydatków środki ujęte zostały 

w rozdziale 85395 §3110, §4010, §4110, §4120 i §4710. 

4. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 90001 §0940 o kwotę 160.700,00 zł  

w związku ze zwrotem podatku VAT od faktur zakupowych związanych z realizacją inwestycji 

polegającej na budowie sieci kanalizacji sanitarnej między ul. Złotowską  

i Kościuszki w Więcborku, budowie sieci wodociągowej relacji Runowo Krajeńskie – Zgniłka 

oraz budowie kanalizacji we wsi Witunia. 

5. Dokonuje się następujących zmian w planie dochodów (§0940) i wydatków budżetowych w 

rozdziale 90095 w związku z rozliczeniem w deklaracji VAT-7 za grudzień 2022 r. faktur 

zakupowych związanych z realizacją zadania wynikającego z ustawy z dnia 27 października 

2022r. o zakupie preferencyjnym paliwa stałego dla gospodarstw domowych Po stronie 

wydatków środki ujęte zostały w rozdziale 90095 §4210. 

6. Zwiększa się plan finansowy w planie wydatków inwestycyjnych w zadaniu pn.: 

„Przebudowa dróg gminnych: nr 020706C ul. Dworcowa w Więcborku z budową kanalizacji 

deszczowej, nr 020216C Runowo Kraj. - Puszcza - Katarzyniec i drogi lokalnej w Runowie 

Kraj.” o kwotę 130.700,00 zł w związku z planowanym zwiększeniem zakresu koniecznych do 

wykonania prac drogowych. 

7. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 75023 §4300, w związku  

z uzyskaniem dochodów, o których mowa w pkt 4 uzasadnienia, o kwotę 30.000,00 zł  

z przeznaczeniem na zakup usług doradztwa podatkowego. 

 

Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję nawiązując do stwierdzenia Skarbnik Gminy, że 

zbierane są w tej chwili środki finansowe. Radna chciała wiedzieć, czy wiadomo ile tych 

środków będzie potrzebnych. 

Burmistrz Więcborka odpowiedział, że jeżeli chodzi o kwestie zadnia wykonywanego przy 

ulicy Dworcowej w Więcborku, to na teraz nie ma więcej informacji. W tej chwili 

przygotowywana jest dokumentacja dotycząca wzmocnienia i stabilizacji skarpy. Konkretna 

kwota nie jest znana, ale tak, jak było to już na wcześniejszych Komisjach powiedziane, 

spodziewana wysokość, to 1.000.000,00 zł. Jeżeli ten kosztorys pojawi się pod koniec stycznia 

i byłaby konieczność zwiększenia środków na ww. zadanie, nie wyklucza się konieczności 

wystąpienia do Przewodniczącej Rady Miejskiej w wnioskiem o zwołanie sesji nadzwyczajnej 

w celu dokonania stosownych zmian, w budżecie Gminy Więcbork na rok 2023, aby można 

było na bieżąco dalej realizować tą inwestycję.  

Przewodnicząca Komisji kontynuując wątek omawianej powyżej inwestycji, chciała 

wiedzieć, czy zostaną odtworzone schody, które stanowiły połączenie komunikacyjne 

pomiędzy osiedlem Łopiennik, a ulicą dworcowa i odwrotnie. Czy projekt realizowanego 

obecnie zadania taką opcję przewiduje.  
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Burmistrz Więcborka podał, że sam projekt o ile pamięta nie przewiduje tego elementu  

i jeżeli już będzie to potraktowane, jako nowe zadanie inwestycyjne. Wiadomo, że schody  

w wydaniu dotychczasowym nie zyskałyby pozytywnej akceptacji odpowiednich służb. Ruch 

pieszy odbywa się w tej części miasta, ale nie jest on na tyle intensywny, ale na pewno 

mieszkańcy korzystali z tego wariantu przemieszczania się w omawianej lokalizacji. Po 

zakończeniu obecnie realizowanego zadania kwestia poddana zostanie analizie i wówczas 

zostaną też podjęte stosowne decyzje.  

Radny Jan Antczak przyjął, że firma, która wykonywała projekt zadania przy  

ul. Dworcowej, będzie oczywiście odpowiadać za nierzetelne wykonawstwo, które 

spowodowało konieczność dołożenia do inwestycji. 

Burmistrz Więcborka podał, że podtrzymuje swoje wcześniejsze stanowisko w tej sprawie, a 

jest ono takie, że wszelkie dalsze kroki podejmowane będą po zakończeniu zadania. Na ten 

moment priorytetem jest sfinalizowanie przedsięwzięcia realizowanego przy ulicy Dworcowej.   

Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję i przystąpiła do zaopiniowania projektu uchwały. 

Obecnych 14 radnych. 

 

Za pozytywnym zaopiniowaniem głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

b) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork, 

 

Projekt niniejszej uchwały jest wypadkową zmian w budżecie przyjętych przez Radę Miejską 

powyżej i dotyczy uaktualnienia dochodów i wydatków roku 2023, tak, aby były one spójne  

z aktualnym planem budżetu Gminy Więcbork.  

 

Uwag nie wniesiono. 

Przewodnicząca Komisji przystąpiła do zaopiniowania projektu uchwały. 

Obecnych 14 radnych. 

 

Za pozytywnym zaopiniowaniem głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

c) Przyjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Sępoleńskiego. 

 

W grudniu 2022r. został uchwalony przez Radę Miejską w Więcborku Budżet Gminy Więcbork 

na rok 2023, który w swoich zapisach przewidywał pomoc finansowa dla Powiatu 

Sępoleńskiego w związku z organizacją transportu publicznego. Powiat jest organizatorem ww. 

transportu, a na jego sfinansowanie składają się wszystkie samorządy wchodzące w skład 

powiatu sępoleńskiego. Przyjmując Budżet na rok 2023 Radni wyrazili wstępnie zgodę na taką 
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pomoc. Udzielenie pomocy nastąpi w roku 2023 na mocy odrębnego porozumienia, które 

zostanie sporządzone i podpisane pomiędzy Powiatem Sępoleńskim, a Gminą Więcbork. 

 

Uwag nie wniesiono 

 

Przewodnicząca Komisji przystąpiła do zaopiniowania projektu uchwały. 

Obecnych 14 radnych. 

 

Za pozytywnym zaopiniowaniem głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

 

Skład Komisji uzupełniała radna Natasza Ksobiak – obecnych 15 radnych. 

Projekty uchwał przygotowane przez Referat Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg UM 

w Więcborku przedstawił Kierownik jednostki p. Tomasz Fifielski 

a) w sprawie zniesienia formy ochrony pomnika przyrody dla drzew wchodzących w skład 

pomnika przyrody "Aleja Dębowa w Sypniewie", 

 

 

Projekt wywołane uchwały przewiduje zdjęcie formy ochrony przyrody dla 4 szt. drzew  

z gatunku dąb szypułkowy wchodzącego w skład pomnika przyrody, uznanym za pomnik 

przyrody na podstawie uchwały nr XX/132/2016 Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 24 

czerwca 2016r. Zniesienie formy ochrony przyrody, o której mowa następuje z uwagi na 

konieczność zapewnienia bezpieczeństwa powszechnego oraz utratę wartości przyrodniczej, po 

uzgodnieniu z Regionalnym Dyrektorem Ochrony Środowiska w Bydgoszczy. Po przyjęciu 

przez Radę Miejską w Więcborku niniejszej uchwały i wejściu jej zapisów w życie Gmina 

Będzie mogła wystąpić do starosty Sępoleńskiego z wnioskiem o wycinkę. 

 

Uwag nie wniesiono 

Przewodnicząca Komisji przystąpiła do zaopiniowania projektu uchwały 

 

Obecnych 15 radnych. 

 

Za pozytywnym zaopiniowaniem głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymał się od głosu - 1 radny 

 

b) w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za 

usługi w zakresie odbierania i unieszkodliwiania odpadów komunalnych, opróżniania 

zbiorników bezodpływowych i osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków 

oraz transportu nieczystości ciekłych. 
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Na mocy art. 6 ust. 2 i ust. 4 ustawy z dnia 13 września 1996r. o utrzymaniu czystości  

i porządku w gminach Rada Miejska, w drodze uchwały, określa górne stawki opłat 

ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy pozbywają się z terenu nieruchomości 

nieczystości ciekłych oraz właścicieli nieruchomości, którzy nie są obowiązani do ponoszenia 

opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz gminy. Rada Miejska zobowiązana 

jest ponadto do uchwalenia wyższych stawek opłat w przypadku, gdy odpady komunalne są 

zbierane i odbierane w sposób nieselektywny. Zmiana górnych stawek opłat, ponoszonych 

przez ww. właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych 

oraz za opróżnianie zbiorników bezodpływowych i transport nieczystości ciekłych, wiąże się 

ze wzrostem opłat za korzystanie ze środowiska, cen energii i paliw oraz inflacji na przestrzeni 

ostatnich lat. Ponadto w, związku ze wzrostem liczby przydomowych oczyszczalni ścieków na 

terenie gminy Więcbork wprowadza się również górne stawki opłat za opróżnianie osadników 

w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków.  

W związku z powyższym, podjęcie niniejszej uchwały jest zasadne. 

 

1. Za jednorazowy odbiór odpadów zbieranych i odbieranych w sposób selektywny:  

 za pojemnik o pojemności 110/120 l – 70,00 zł;  

 za pojemnik o pojemności 240 l – 118,00 zł;  

 za pojemnik o pojemności 1100 l – 400,00 zł.  

2. Za jednorazowy odbiór odpadów zbieranych i odbieranych w sposób nieselektywny:  

 za pojemnik o pojemności 110/120 l – 110,00 zł;  

 za pojemnik o pojemności 240 l – 182,00 zł;  

 za pojemnik o pojemności 1100 l – 624,00 zł.  

 górna stawka opłaty ponoszonej przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie 

opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych obowiązującą 

na terenie Gminy Więcbork w wysokości 36,00 zł brutto za 1 m3.  

 górna stawka opłaty ponoszonej przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie 

opróżniania osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu 

nieczystości ciekłych obowiązującą na terenie Gminy Więcbork w wysokości 180,00 zł 

brutto za 1 m3.  

 

Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. 

Radny Jan Antczak chciał wiedzieć, czy osoba fizyczna, która wystawia np. 10 worków  

z odpadami segregowanymi i firma, która wystawia np. 50 takich worków, uiszczają taką sama 

opłatę za ich odbiór. 

Kierownik Referatu UM p. Fifielski wyjaśnił, że odbiór odpadów od osoby fizycznej 

następuje w ramach tzw. „opłaty śmieciowej”, natomiast odbiór odpadów od osób 

prowadzących działalność gospodarczą następuje poprzez wystawienie faktury na mocy 

zawartej umowy pomiędzy danym przedsiębiorcą, a firmą odbierającą odpady.  

Radny Andrzej Wenda poruszył temat wywozu nieczystości płynnych ze zbiorników 

bezodpływowych z gospodarstw, gdzie mieszkają osoby samotne. Odbiór obowiązkowy 

odbywa się, co trzy miesiące, natomiast osoby te zgłaszają, że produkują bardzo małe ilości 

tych ścieków. W związku z tym dopytują, czy nie można zmienić tej częstotliwości na dwa razy 

do roku, czyli wywóz następowałby, co pół roku. 

Kierownik Referatu UM p. Fifielski wskazał, że takie głosy docierają również do niego. Nie 

mniej po niedawnej kontroli Najwyższej Izby Kontroli w przedmiotowym zakresie 
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wprowadzono zgodnie z wytyczną określona wytyczną, która jednocześnie ułatwia czynności 

kontrolne w tym zakresie. Poza tym ten czasookres odbiorów jest związany również  

z jakością odbieranych ścieków. Zgniłe ścieki odbierane po okresie trzech-czterech miesięcy, 

czy pół roku, mają inny skład i jest problem na oczyszczalni ścieków z ich oczyszczeniem. Do 

takich sytuacji nie można dopuszczać, dlatego najstarsze ścieki powinny mieć maksymalnie do 

trzech miesięcy. Kierownik przypomniał również, że Gmina Więcbork od dwóch lat posiada 

elektroniczną ewidencję gospodarki ściekowej i monitorowane są systematyczne wywozy. 

Jeżeli odnotowane zostanie, że został przekroczony okres trzech miesięcy i nie ma wywozu, 

automatycznie wykonywany jest telefon, wysyłane pismo lub przeprowadzana jest kontrola w 

takim gospodarstwie. Najczęściej już po rozmowie telefonicznej następuje wywóz. 

Radny Wenda zapytał również, czy są jeszcze na terenie gminy gospodarstwa, które nie 

posiadają szamb - zbiorników bezodpływowych, czy przydomowych oczyszczalni ścieków. 

Kierownik Referatu UM p. Fifielski stwierdził, że zgodnie z obowiązującym prawem każdy 

właściciel nieruchomości powinien mieć zbiorniki bezodpływowy, być podłączony do 

kanalizacji bądź mieć przydomową oczyszczalnię ścieków. Jest może około trzydziestu 

przypadków na terenie gminy Więcbork, gdzie są gospodarstwa zamieszkałe głównie przez 

osoby starsze, samotne lub zamieszkałe przez dwie osoby, które posiadają wychodek i nie 

posiadają żadnej wewnętrznej instalacji wodociągowej i sanitarnej. W takich przypadkach 

prowadzone są rozmowy indywidualne, wyznacza się dłuższe terminy podjęcia stosownych 

działań, osobiście prowadzi też rozmowy z firmami zajmującymi się wykonywaniem instalacji 

wodno-kanalizacyjnymi, aby podjechały do takich gospodarstw i w ramach dobrze pojętej 

współpracy założyć nieduże zbiorniki. Często w takie działania włączają się pracownicy 

Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Więcborku i pomagają problem rozwiązać. 

Niemniej są jeszcze takie miejsca, gdzie problem jest, ale nad tym problemem i jego 

rozwiązaniem cały czas się pracuje. 

Radny Stanisław Piłka zapytał z kolei o podwyższone stawki opłat dotyczące 

niesegregowania odpadów. Podał przykład pojemników przy cmentarzu w Runowie 

Krajeńskim, gdzie Proboszcz dwa razy w miesiącu monituje do mieszkańców o umieszczanie 

odpadów we właściwych pojemnikach, ale nie przynosi to pożądanych efektów. Założył nawet 

monitoring. Jeżeli teraz będzie miał zapłacić jeszcze raz tyle, to będzie, to duże obciążenie.  

Kierownik Referatu UM p. Fifielski mówił, że ksiądz proboszcz ma podpisaną umowę  

z ZGK w Więcborku i jeżeli ten uzna, że jest zły stan segregacji tych odpadów i złoży do Gminy 

Więcbork zawiadomienie pisemne w tej sprawie, to Gmina rozpocznie procedurę  

i ustalać rozwiązania decyzją. Dlatego też należy przekazać Proboszczowi, aby pilnował stanu 

segregacji. 

Radny Piłka zauważył, że Ksiądz stara się tego pilnować i wielokrotnie monitował już w tej 

sprawie do mieszkańców, ale ostatecznie osoby odwiedzające Cmentarz wyrzucają odpady 

tam, gdzie im pasuje i trudno tego dopilnować. 

Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję i przystąpiła do zaopiniowania projektu uchwały. 

Obecnych 15 radnych. 

 

Za pozytywnym zaopiniowaniem głosowało - 15 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 
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Z posiedzenia ubył radny Marian Chęś – obecnych 14 radnych  

 

Projekty uchwał opracowane przez Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej  

w Więcborku omówił Dyrektor Jednostki p. Tomasz Siekierka   

a) w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania pomocy 

społecznej w formie zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności dla osób wskazanych 

w wieloletnim rządowym programie „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023, 

 

Prawo do świadczeń pieniężnych z pomocy społecznej określonych ustawą z dnia 12 marca 

2004r. o pomocy społecznej, przysługuje osobom i rodzinom, jeżeli dochód osoby samotnie 

gospodarującej lub na osobę w rodzinie nie przekracza kryterium dochodowego, o którym 

mowa w art. 8 ust. 1 ww. Ustawy. Ustanowiony uchwałą Nr 140 Rady Ministrów z dnia 15 

października 2018r. i zmieniony uchwałą Nr 264 Rady Ministrów z dnia 28 grudnia 2022r. 

wieloletni rządowy program „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023, przewiduje 

udzielenie wsparcia finansowego gminom w zakresie dożywiania osób spełniających kryterium 

dochodowe w wysokości 200 % kryterium, o których mowa w art. 8 ust. 1 ww. Ustawy. 

Warunkiem udzielenia wsparcia osobom przekraczającym kryterium dochodowe, o którym 

mowa w art. 8 ust. 1 Ustawy jest przyjęcie przez radę gminy stosownej uchwały podwyższającej 

kwotę kryterium do poziomu 200% tegoż kryterium. 

 

Projekt nie wywoła dyskusji. 

Przewodnicząca Komisji przystąpiła do zaopiniowania projektu uchwały 

 

Obecnych 14 radnych. 

 

Za pozytywnym zaopiniowaniem głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

b) w sprawie zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy społecznej będące  

w zakresie zadań własnych gminy – pomoc rzeczowa, posiłki, zasiłki na ekonomiczne 

usamodzielnienie, zasiłki okresowe i zasiłki celowe przyznanych pod warunkiem zwrotu. 

 

 

Projekt tej uchwały jest pochodną uchwały podjętej przez Radę Miejską w poprzednim 

podpunkcie Zgodnie z art. 41 pkt 2 ustawy o pomocy społecznej, osobom i rodzinom, których 

dochód przekracza kryterium dochodowe określone ustawą o pomocy społecznej może być 

przyznana pomoc w postaci zasiłków okresowych, zasiłków celowych lub pomocy rzeczowej 

pod warunkiem zwrotu części lub całości wydatków na udzielone świadczenie. Zgodnie z art. 

96 ust. 4 ustawy o pomocy społecznej, rada gminy w drodze uchwały, określa zasady zwrotu 

wydatków za świadczenia z pomocy społecznej będące w zakresie zadań własnych gminy.   
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W tym przypadku w tabeli, w § 2 projektu uchwały zmienia się kryterium początkowe i wynosi 

ono 200%. 

 

Projekt nie wywoła dyskusji. 

 

Przewodnicząca Komisji przystąpiła do zaopiniowania projektu uchwały 

 

Obecnych 14 radnych. 

 

Za pozytywnym zaopiniowaniem głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonych  

w Więcborku omówił Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania Przestrzennego  

i Gospodarki nieruchomościami UM w Więcborku p. Michał Bąk. 

 

 

Zgodnie z zapisami ustawy o samorządzie gminnym Rada Miejska decyduje o przeznaczeniu 

nieruchomości do sprzedaży, oddania w użytkowanie wieczyste lub o ich obciążaniu oraz  

o warunkach dokonania tych czynności. Nieruchomości, o których mowa położone są na 

Osiedlu Piastowskim w Więcborku. Sprzedaż działek niezabudowanych będących 

przedmiotem uchwały nastąpi w drodze przetargu ustnego nieograniczonego. Zgodnie  

z obowiązującym miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego terenu położonego 

między ulicami Gdańską i I Armii Wojska Polskiego oraz północną granicą miasta Więcbork 

zatwierdzonym uchwałą nr IX/74/2007 Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 28.06.2007r. 

powyższa działka położona jest w obszarze oznaczonym symbolem 30 MN,U – teren zabudowy 

mieszkaniowej jednorodzinnej i usług nieuciążliwych. Wpływ ze sprzedaży przyczyni się do 

realizacji dochodów budżetu gminy z tytułu sprzedaży majątku komunalnego. Trzy działki z 

czternastu, zostały już wycenione przez rzeczoznawcę. Kwota netto za 1m² wynosi obecnie od 40, 

00 zł – 60, 00 zł na przedmiotowym terenie. Na kwotę wpływ ma na pewno odległość od drogi 

utwardzonej oraz dostęp do mediów. Te działki, które zostały wycenione Gmina chciałaby 

przeznaczyć w najbliższym czasie do sprzedaży ogłaszając przetarg. Pojawił się też już wniosek 

osoby fizycznej zainteresowanej zakupem tych nieruchomości. Pozostałe działki będą wyceniane 

sukcesywnie.  

 

Projekt nie wywoła dyskusji. 

 

Przewodnicząca Komisji przystąpiła do zaopiniowania projektu uchwały 

 

Obecnych 14 radnych. 

 

Za pozytywnym zaopiniowaniem głosowało - 14 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 
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W II części posiedzenia omówiono przyjęto informację Komisji Doradczej przy Miejsko 

-Gminnym Ośrodki Kultury w Więcborku, w zakresie realizacji podjętych działań. 

 

Przewodnicząca Komisji wprowadzając w temat mówiła, że zaproszono Przedstawiciela 

Komisji Doradczej, organu, o który radni wnioskowali. Komisja taka została ukonstytuowana, 

a celem zaproszenia na posiedzenie Komisji było sprawdzenie, czy pomysł na utworzenie 

takiego tworu doradczego był dobrym posunięciem. Co prawda od utworzenia komisji upłynął 

krótki czas, by mówić szerzej o podjętych działaniach, niemniej chciałoby poznać stanowisko 

Przedstawiciela, co do zasadności istnienia takiego organu przy MGOK. Poza tym zaproszono 

również Dyrektor Jednostki Kultury, choć wcześniej nie dało się przewidzieć faktu dłuższej jej 

nieobecności w pracy z przyczyn czysto osobistych, aby i ona mogła wypowiedzieć się w 

temacie użyteczności powołanego Organu w pracy Ośrodka Kultury. 

Pan Kacper Sosnowski – Przewodniczący Rady Programowej, tj. organu doradczego przy 

MGOK mówił, że podczas wyborów Zarządu ww. organu skład członkowski był bardzo 

okrojony, dlatego też podjęto decyzję, że jest to póki, co „zarząd roboczy”. Spotkanie, o którym 

mowa miało miejsce w październiku 2022 roku i wówczas zdecydowano o takim czasowym 

zarządzie w składzie: on, jako Przewodniczący i Zastępca Przewodniczącego  

- p. Mariusz Krasowski. Było to jedyne, jak dotąd spotkanie Rady. Zaplanowano, że kolejne 

spotkanie odbędzie się pod koniec stycznia, lub na początku lutego, aby omówić plan pracy 

Domu Kultury na bieżący rok i jednocześnie podsumować ubiegły rok pracy Ośrodka oraz  

w szerszym gronie ponownie dokonać wyboru Zarządu. Jeżeli chodzi o zasadność istnienia 

takiego Organu w strukturze MGOK, to jego zdaniem takowa jest. Jest to ciało doradcze, 

którego jego zdaniem powinno mieć więcej do powiedzenia, gdyż w skład jego wchodzą osoby 

reprezentujące różnorodne środowiska artystyczne, kulturalne, jak również pokoleniowe, co 

stanowi o tym, że jest to głos wszystkich mieszkańców Więcborka. Uważał, że realne działania 

Rady rozpoczną się od lutego, kiedy spotka się ona i będzie mogła przedyskutować założenia 

programowe na rok 2023, odnieść się do nich, przekazać swoje uwagi i sugestie, a także 

zaproponować swoje punkty do Programu lub zorganizować coś wspólnie, gdyż osoby 

wchodzące w skład Rady są też przedstawicielami pewnych grup  

i stowarzyszeń, zatem na tej płaszczyźnie może powstać jakiś pomysł do realizacji. Z jego 

strony może to być i zapewne będzie współdziałanie z harcerstwem, które działa w MGOK  

i na pewno coś wspólnie stworzy.    

Przewodnicząca Komisji odnosząc się do udziału Dyrektor MGOK w najbliższej sesji Rady 

Miejskiej zapytała, czy plan pracy na rok 2023, który ma zostać tam właśnie omówiono został 

już skonsultowany z Rada Programową, czy jest to na razie tylko plan pracy stworzony przez 

Dyrektor MGOK. 

Dyrektor MGOK w Więcborku powiedziała, że jest to propozycja, która jeszcze nie była 

omawiana i nie jest to też w związku z tym, propozycja ostateczna. W treści materiałów 

przekazanych dla radnych na sesję zawarta jest informacja, że plan omawiany będzie z Radą 

Programową, jak i w większych grupach. Zatem nie jest to ostateczna wersja propozycji, które 

chciałoby realizować. 

Przewodnicząca Komisji zwracając się do Przewodniczącego Rady Programowej zapytała, 

czy oczekuje on jakiejś pomocy ze strony Rady Miejskiej w działaniach i zamierzeniach ww. 

Organu. 

Pan Kacper Sosnowski – Przewodniczący Rady Programowej, tj. organu doradczego przy 

MGOK stwierdził, że na ten moment tego nie wie. To się okaże na spotkaniu, które odbędzie 



12 
 

się w najbliższym czasie. W Radzie Programowej zasiadają trzy osoby z Rady Miejskiej, więc 

sadzi, że chociażby przez to stały kontakt z Rada Miejską będzie miał miejsce. Jeżeli zaś chodzi 

o samą działalność, to wiadomo, że podstawą wszelkich aktywności są pieniądze, jeżeli takowe, 

by się pojawiły, to na pewno zostałyby dobrze rozporządzone. 

Przewodnicząca Komisji potwierdziła, że trzy osoby z Rady Miejskiej rzeczywiście znalazły 

się w Radzie Programowej, ale pojawiły się pewne problemy z zaproszeniem na ostatnie ze 

spotkań Organu i ostatecznie obecny był jedynie jeden przedstawiciel. Prosiła, zatem, by 

uaktualniono adresy mailowe i sytuacja taka już się nie powtórzyła.  

Radny Stanisław Wegner, jako jeden z członków organu doradczego ubolewał, że Dyrektor 

MGOK nie ustaliła planu pracy MGOK wspólnie z Radą Programową. Jeżeli z założenia ma to 

być organ wspierający, to jego udział w procesie planowania byłby zasadny i celowy. 

Radny Jan Antczak uważał, że wsparcie i pomoc, jak najbardziej, ale generalnie jest zdania, 

że Rada nie może narzucać Dyrektor, co ta ma robić. 

Radny Wegner zauważył, że nigdy nie zamierzał ingerować w sferę decyzyjną Dyrektor i nie 

takie zadanie ma organ doradczy, o którym mowa. Dyrektor jest dyrektorem, który za zwoją 

działalność odpowiada i z tej działalności jest rozliczna. Rada Programowa może, co najwyżej  

grzecznie doradzać. 

Przewodnicząca Komisji odnosząc się do wydarzenia kulturalnego w postaci „Koncertu 

Noworocznego”, który zebrał bardzo pozytywne recenzje uczestników wskazała, że potrzebę 

lepszego nagłaśniania, tego typu imprez. Być może warto byłoby takie informacje przekazywać 

na Komisjach Rady Miejskich, czy sesjach w formie wejściówek itp. Każdy radny, czy sołtys 

– rady może przekazać taką informację w sowich środowiskach i zasięg staje się dużo większy. 

Radna mówiła tez, że w obsłudze strony internetowej MGOK brakuje opcji powodującej, że po 

kliknięciu w dane okienko wyskakują wszystkie wydarzenia. Tego obecnie nie ma, a dzięki 

temu strona będzie bardziej czytelna dla odbiorcy.  

Radna Dorota Wnuk mówiła, że na pierwszym spotkaniu Rady Programowej mowa była  

o organizacji warsztatów dla szkół i z tego, co wie takowe się odbyły i były one bardzo dobrze 

przygotowane, a dzieci biorące udział bardzo zadowolone. Pytała w związku z tym, jaka była 

frekwencja na tych warsztatach i, czy pomysł ich organizacji przyniósł zamierzony efekt. 

Dyrektor MGOK podała, że jeżeli dobrze pamięta, to na warsztatach było około 250 uczniów. 

Trudno powiedzieć, czy akurat przez to działanie zwiększyła się liczba uczestników, bo 

zwiększyła się o 5 osób w stosunku do poprzedniego roku. Liczba uczestników zajęć nie maleje, 

a rośnie w miarę sukcesywnie. 

Radny Antczak korzystając z obecności p. Kacpra Sosnowskiego, który „szefuje” 

więcborskim harcerzom, podziękował za ich wkład i zaangażowanie w organizację i przebieg 

Dożynek Gminnych w roku 2022. 

Przewodnicząca RM stwierdziła, że wszyscy dziękują, a nikt nie wyciąga konsekwencji  

z tego, co się wydarzyło przez ostatni rok. W zeszłym roku w styczniu 2022r. Dyrektor 

powiedziała, że będzie Rada Programowa, która będzie doradzała MGOK. Przez cały ubiegły 

rok, tak naprawdę nic się nie wydarzyło. Długo tez trwało, zanim ukonstytuowała się ww. Rada, 

a kiedy to już się stało okazało się, że nie dochodzą zaproszenia na jej spotkania. Dziś mamy 

już styczeń roku 2023 i nadal nie ma żadnych konkretnych decyzji. Oprócz jednego spotkania, 

na którym wedle przekazu Przewodniczącej Komisji, była konstruktywna dyskusja z 

pomysłami i na tym prace Organu się zakończyły. Kwestia prywatnych problemów 
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zdrowotnych Dyrektor i jej urlop, to odrębna sprawa, natomiast Placówka Kultury, jaką jest 

MGOK powinna działać i spełniać przypisane jej funkcje. Jest styczeń, jest jakiś plan pracy,  

a przy jego konstruowaniu nikt nie współuczestniczył, choć powołana Rada Programowa była 

powołana po to, aby w takich pracach brać czynny udział.  

Dyrektor MGOK odnosząc się do powyższego podała, że pierwsze spotkanie Rady 

Programowej odbyło się 6 maja i na nim odbyła się ta „burza mózgów”, o której wspomniała 

Przewodnicząca RM. Kolejne spotkanie miało miejsce w październiku i na nim była bardzo 

mała frekwencja członków i wówczas też wybrany został Zarząd. Jeżeli chodzi o cały plan na 

ten rok, to jest, to tylko szkic i zarys. W tym momencie nie jest jeszcze podpisana żadna umowa 

z wykonawcą. Jest zamiar przedyskutowania planu pracy z Radą Programową. Jest to 

propozycja planu, który poddany zostanie jeszcze dyskusji na spotkaniu Rady Programowej,  

a jest ono zaplanowane na pierwszą połowę lutego br. 

Przewodnicząca Komisji przypomniała, że idea utworzenia organu doradczego przy Ośrodku 

Kultury, była efektem głosów niezadowolenia ze strony mieszkańców, jakie dotyczyły oferty 

kulturalnej i wydarzeń kulturalnych serwowanych im przez Jednostkę. Głosy krytyki kierowane 

były pod adresem Burmistrza i Rady Miejskiej, stąd pomysł, aby  

w tworzeniu oferty kulturalnej, uczestniczyli przedstawiciele różnych środowisk, grup 

wiekowych, w tym także przedstawiciele Rady Miejskiej w Więcborku. Osobiście wierzy, że 

takie rozwianie przyniesie korzystny wpływ na ożywienie sfery kulturalnej w gminie Więcbork, 

a podjęte przez gremium decyzje zaowocują zadowoleniem społeczeństwa. Przewiduje 

również, że takie spotkanie jak dziś na Komisji zostanie powtórzone w bieżącym roku i 

wówczas radni usłyszą nieco więcej konkretów na temat planów i współpracy. 

Przewodnicząca RM podkreśliła, że jeżeli obecny na posiedzeniu p. Kacper Sosnowski, 

zostanie Przewodniczącym Rady Programowej, nie chciałby, aby został on obciążony pewnymi 

rzeczami. Chodziło, bowiem o to, żeby Dom Kultury stworzył sobie ciało, które będzie mu 

doradzać, a nie za niego pracować. Dlatego też, to Dom Kultury powinien wychodzić z 

inicjatywą, aby to ciało doradcze się spotkało, doradzało i mówiło ewentualnie, co można 

zrobić dodatkowego, a nie odwrotnie.   

Przewodnicząca Komisji z kolei zaakcentowała, że Rada Miejska oczekuje większego 

zaangażowania i entuzjazmu ze strony Ośrodka Kultury i Rady Programowej  

w wzajemnym współdziałaniu, tym bardziej, że powstanie tworu było pomysłem Rady.  

Przewodnicząca RM sprostowała, że powstanie Rady Programowej nie było pomysłem Rady. 

To Dyrektor na posiedzeniu Komisji w styczniu ubiegłego roku wskazywała, że dobrze byłoby, 

gdyby postało takie cało doradcze, które by ja wspomagało. 

Burmistrz Więcborka zabierają głos w dyskusji mówił, że wsłuchiwał się w głosy radnych  

i nie usłyszał takiego, który zobowiązywałby p. Kacpra Sosnowskiego do tego, żeby 

podejmował decyzje, czy wyręczał Dyrektor MGOK lub też, aby powołane ciało doradcze 

miało taka funkcję przejąć. Pomysł na utworzenie takiej grupy wpisała w swoim programie 

działalności Dyrektor MGOK, ale był on też sygnalizowany przez Radę Miejską  

w Więcborku, więc niejako uważa, że jest to wspólny koncept. Rzeczywiście ubiegły rok był 

trochę niefortunny, co było spowodowane pewnymi problemami zdrowotnymi Dyrektor 

MGOK, natomiast ma nadzieję i jest głęboko przekonany o tym, że idea Rady Programowej 

zostanie w pełni zmaterializowana i jako taka wypełni przypisaną jej funkcję. Na pierwszym 

wspomnianym powyżej spotkaniu, które miało miejsce w marcu ubiegłego roku, rzeczywiście 

wywiązała się burzliwa dyskusja i padło wiele pomysłów, których realizacja, jak to zwykle 

bywa, ograniczona jest przez możliwości finansowe. W bieżącym roku budżet na działalność 
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MGOK jest taki sam jak w roku ubiegłym, ale wychodzimy z założenia, że ma ona być 

efektywna przy uwzględnieniu zabezpieczonego zasobu. Będąc przy głosie zdementował też 

głosy, że zaproszenia na drugie spotkanie Komisji Doradczej nie dotarły do adresatów, bo 

dotarły w znakomitej większości, a przypadki gdzie zaproszenie nie dotarło były incydentalne. 

Natomiast niska frekwencja spowodowana była niemożnością uczestnictwa lub nie 

odczytaniem wiadomości z zaproszeniem. Należy sobie życzyć, aby współpraca pomiędzy 

Radą Programową, a Miejsko-Gminnym Ośrodkiem Pomocy Społecznej i Dyrektor Jednostki 

przebiegała, jak najbardziej owocnie, a skład Rady wprowadzi wiele nowych pomysłów. Jeżeli 

chodzi o zaplecze MGOK, to w ramach nowej Perspektywy i środków dla Kujaw  

i Pomorza planuje się zabezpieczyć pewną kwotę środków finansowych, dzięki którym uda się 

wyremontować parter Ośrodka Kultury. Dyrektor w najbliższym czasie zamierza podjąć kroki 

w celu przygotowania wizualizacji koncepcji zmiany wizerunkowej wnętrz budynku MGOK, 

która w kolejnych latach będzie realizowana. 

Przewodnicząca Komisji podsumowując ta cześć posiedzenia stwierdziła, że przed Radą 

Programową i Dyrektor dużo pracy, ale należy mieć nadzieję, że przyniesie ona zamierzone 

efekty. Podziękowała Gościom za przybycie i zamknęła dyskusję.  

 

Spraw różnych – nie wniesiono 

 

Na tym posiedzenie zakończono. 

 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodnicząca Komisji 

Oświaty, Kultury, Sportu 

i Spraw Społecznych 

 

Beata Kopta 

 

 

 


